
Protokół Nr 47 

z XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka 

z dnia 27 lipiec 2021 
 

Stan Rady - 15 radnych. 

Obecnych - 13  radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

W obradach biorą udział następujący radni; Kamil Bialik, Karolina Białecka, Jaromir Chojecki, Janina Moława, 

Witold Mossakowski, Piotr Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Bożena Osiadacz, Waldemar Parol, Krzysztof 

Wiśniewski, Hanna Młynarska, Hubert Jarek, Piotrowski Jakub.  

Posiedzenie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka, odbyło się w dniu 27 lipca 2021 w budynku "B" Urzędu Miasta 

Milanówka przy ul. Kościuszki 45. 
 

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian budżetu miasta Milanówka na 2021 r.; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Milanówka na lata 2021–2035; 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym 2021/2022; 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 63/3 w obrębie 07-06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku; 

e) uzgodnienia realizacji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomnika Przyrody;  

f) zmiany wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy Milanówek; 

g) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu OSP; 

h) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ul. 

Piasta; 

i) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu tzw. 

“Lasku Pondra”;  

j) skierowania wniosku Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem Rady Miasta Milanówka do Wojewody 

Mazowieckiego, w celu objęcia nadzorem działalności Burmistrza Miasta Milanówka, w zakresie 

uniemożliwiania Komisji Rewizyjnej wykonywania jej statutowych obowiązków; 

k) zawiadomienia Rzecznika Dyscypliny przy Regionalnej Komisji Orzekajcej w Warszawie; 

l) zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości popełnienia 

przestępstwa przez funkcjonariuszy publicznych. 

4. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 

Ad.1. 

Otwarcie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka.Wiceprzewodniczący Rady Miasta Milanówka radny Witold 

Mossakowski otworzył obrady Sesji Rady Miasta Milanówka w dniu 27 lipca 2021 stwierdzając  qworum. 

 

Ad.2. 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 



Radna Janina Moława zgłosiła wniosek o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji punkt „g”, przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu OSP. Punkt „h” – przystąpienie do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu przy ul. Piasta. Punkt „i” 

przystąpienie do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu tzw. Lasku 

Pondra. Te punkty były w porządku obrad sesji Rady Miasta Milanówka i Rada MM w czerwcu wypowiadała się 

na temat wniesionych przez BMM projektów uchwał i radna nie widzi powodu dla których na każdą sesję, jeśli 

głosowanie nie odbywało się po myśli organu wykonawczego, wnoszono po raz kolejny te same projekty 

uchwał.  

Radny Kamil Bialik zgłosił dwa wnioski. Pierwszy dotyczy informacji od p. Ewy Galińskiej, która prosi o możliwość 

hybrydowego połączenia do sesji. Drugi wniosek dotyczy opinii radnego, że nie powinno się przychylać do 

wniosku Janiny Moławy, ponieważ ww. tereny należą do osób prywatnych. 

Wiceprzewodniczący RMM odniósł się do wniosku dotyczącego hybrydowego przyłączenia się  do Sesji Rady 

Miasta Milanówka. Radny podkreślił, ze nie będzie na godzinę przed sesją zmieniał trybu przebiegu sesji. Punkty 

g), h), i) były dyskutowane dość wnikliwie wraz z mieszkańcami. Podano te same uzasadnienia. Radny 

podtrzymuje wniosek Janiny Moławy.  

Radna Bożena Osiadacz uważa, że można poprowadzić komisje i sesje hybrydowe. Radna w dniu dzisiejszym 

Komisję Edukacji poprowadziła hybrydowo. Komisja została przeprowadzona bardzo sprawnie. 

Wiceprzewodniczący RMM nie był pewien zgodności z przepisami w sprawie przeprowadzenia obrad w 

systemie hybrydowym. O taka opinię radny poprosi prawników. Po otrzymaniu opinii wiceprzewodniczący 

podejmie decyzję. 

Radny Kamil Bialik nie rozumie dlaczego pracownicy urzędu nie mogą się połączyć hybrydowo. 

Radna Janina Moława przed sesja wysłała opinię eksperta, prawnika, który wypowiedziała się na temat 

organizowania hybrydowych posiedzeń Rady. Prawo tego nie zabrania, aczkolwiek w statucie RMM, w 

regulaminie pracy Rady, powinno się przytoczyć pewne zapisy, żeby uwzględnić zakres głosowania. 

Radna Bożena Osiadacz przypomniała, że to ona poprosiła, żeby radni mieli założone maseczki. Jedna z radnych 

się oburzyła. Radna uważa, ze należy szanować swoje zdrowie i bliskich. 

Wiceprzewodniczący RMM Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek Janiny Moławy, żeby z 

porządku obrad zdjąć punkty g), h), i). 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 4- przeciw, 1- wstrzymujący, 1- nieobecny.    

Radna Janina Moława zgłosiła wniosek dotyczący wpisania do porządku obrad dwóch stanowisk, które zostały 

przygotowane przez wnioskodawców. Jedno stanowisko dotyczy wezwania BMM do podjęcia działań 

zmierzających do naprawy sytuacji finansowej ZGKiM. Drugie stanowisko jest w sprawie uniemożliwienia 

Komisji Rewizyjnej RMM przeprowadzenia kontroli dotyczącej terminowości wydawania decyzji o warunkach 

zabudowy. RMM chce w tym zakresie zawiadomić i prosić o kontrolę Najwyższą Izbę Kontroli. Trzecie 

stanowisko dotyczy niewpuszczenia Komisji Rewizyjnej. Jest to projekt uchwały w sprawie zawiadomienia 

Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości popełnienia przestępstwa przez 

funkcjonariuszy publicznych, a dotyczy to niewpuszczenia Komisji Rewizyjnej na kontrolę. Do tego projektu 

uchwały jest dołączone zawiadomienie. W myśl tej uchwały RMM chce upoważnić Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej do tego, żeby reprezentował RMM. Radna zwróciła się z prośba o możliwość zwołania Komisji 

Rewizyjnej w celu zaopiniowania uchwały. Oprócz tego w porządku obrad jest zawiadomienie do Rzecznika 

Dyscypliny.  

Wiceprzewodniczący RMM Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek Janiny Moławy o przyjęcie 

dwóch stanowisk w punkcie g), drugie w punkcie h). 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za,3- przeciw, 2-wstrzymujące, 2 nieobecne, pozytywnie zaopiniowała wniosek. 

Radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że w związku z brakiem opiniowania przez Komisję Budżetu i 

Inwestycji  dwóch projektów  wniesionych przez BMM, z których jeden dotyczy zmiany w WPF na lata 2021-

2035 oraz projektu uchwały dotyczącego zmian w budżecie miasta Milanówka na 2021 r. , rada składa wniosek 

o zdjęcie tych punktów z porządku obrad. To są punkty a) i b) w punkcie 3. 



Radny Piotr Napłoszek złożył wniosek o pozostawienie uchwały budżetowej w dzisiejszym porządku obrad. 

Chodzi o dwa zadania finansowane środkami zewnętrznymi. Radny proponuje głosować osobno te dwa wnioski, 

czyli zdjęcie budżetu i WPF. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosku w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

WPF na lata  2021-2035. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2-przeciw, 2–wstrzymujące, 3-nieobecni, pozytywnie zaopiniowała wniosek.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zdjęcia z porządku obrad 

zmian w budżecie miasta Milanówka na 2021 rok. 

Rada Miasta w głosowaniu: 3-za,  8- przeciw, 1- wstrzymujący, 3- nieobecni, negatywnie zaopiniowała wniosek 

jw. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poinformował, że otrzymał uchwałę z prośbą o włożenia jej do 

porządku obrad. Jest to uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki 

ewidencyjnej nr 6 z obr. 05-15, wraz z budynkiem teatru letniego wraz z budynkiem teatru letniego w 

Milanówku przy ul. Kościelnej na okres 30 lat w trybie bezprzetargowym. Radny przypomniał, że wniosek był 

dyskutowany na komisji. Uchwała została odrzucona. Zdaniem radnego uchwała jest kontrowersyjna. Wymaga 

dalszej dyskusji w komisji. Ponieważ uchwała wpłynęła na sesję należy ją przegłosować. 

Radny składa wniosek o przegłosowanie w sprawie odrzucenia lub włożenia do porządku obrad. 

Radna Janina Moława zaznaczyła, że wniosek nie wpłynął od burmistrza ale od kierownika referatu. Radna 

obawia się, że z powodów formalnych nie może być uwzględniony. Nie jest to również wniosek dyrektora MCK 

ani też MBP.W rozumieniu art. 20, ust.5 i art. 30 ustawy o samorządzie gminnym, kierownik referatu nie jest 

organem gminy, który posiada zdolności do inicjatywy  uchwałodawczej. Wniosek kierownika nie jest wnioskiem 

w rozumieniu ustawy o samorządzie gminnym i oznacza niezgodną z prawem zmianę porządku obrad.         

Jeżeli taka uchwała zostanie podjęta, może być uznana prze organ nadzoru jako uchwała nieważna. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie przyjecie uchwały do porządku obrad. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3- przeciw, 1- wstrzymująca, 3- nieobecni, uchwała została przyjęta do 

porządku obrad.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poinformował, że uchwała będzie procedowana w punkcie „a”. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski zapytał obsługę informatyczną, czy możliwe jest połączenie z 

pracownikami, którzy mogliby pomóc w obradach. 

Radna Janina Moława poprosiła o odczytanie porządku obrad po zmianach i przegłosowanie.  

Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody umowy dzierżawy części działki ew. nr 6 z obr. 05-15 wraz z budynkiem Teatru Letniego 

położonej w Milanówku przy ul. Kościelnej na okres 30 lat w trybie bezprzetargowym. 

b) zmiany budżetu miasta Milanówka na 2021 rok. 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym 2021/2022; 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 

63/3 w obrębie 07-06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku 

e) uzgodnienia realizacji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomnika Przyrody 

f) zmiany wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy Milanówek. 

g) stanowisko w sprawie programu naprawczego ZGKiM. 

h) stanowisko w sprawie uniemożliwienia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli i zawiadomienia NIK.  

i) skierowania wniosku Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem Rady Miasta Milanówka do Wojewody 

Mazowieckiego, w celu objęcia nadzorem działalności Burmistrza Miasta Milanówka, w zakresie 

uniemożliwiania Komisji Rewizyjnej wykonywania jej statutowych obowiązków. 



j) zawiadomienia Rzecznika Dyscypliny przy Regionalnej Komisji Orzekajcej w Warszawie.  

k) zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości popełnienia przestępstwa 

przez funkcjonariuszy publicznych. 

4. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

9. Sprawy różne. 

10. Zakończenie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski  poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3- wstrzymujące, 1- przeciw,  przyjęła porządek obrad.  

 

Ad.3. 

Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) wyrażenia zgody umowy dzierżawy części działki ew. nr 6 z obr. 05-15 wraz z budynkiem Teatru Letniego 

położonej w Milanówku przy ul. Kościelnej na okres 30 lat w trybie bezprzetargowym. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że opinia 

komisji była negatywna. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji była 

negatywna. 

Przewodnicząca Komisji Kultury i Sportu Karolina Białecka poinformowała, że opinia komisji była negatywna. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

umowy dzierżawy części działki ew. nr 6 z obr. 05-15 wraz z budynkiem Teatru Letniego położonej w Milanówku 

przy ul. Kościelnej na okres 30 lat w trybie bezprzetargowym. 

Rada Miasta w głosowaniu: 4-za, 8- przeciw, 1-wstrzymujący,  nie podjęła uchwały. 
 

b) zmiany budżetu miasta Milanówka na 2021 rok. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, że z uwagi na to, że na komisji Budżetu nie pojawili się pracownicy 

odpowiedzialni  za kwestię wprowadzonych zmian, komisja nie zaopiniowała zmian w budżecie. Brak tych zmian 

naraża dwa zadania, które w ocenie radnego są bardzo istotne, na brak realizacji. Są to: stworzenie zaplecza 

szatniowo – sanitarnego dla historycznych kortów w Milanówku oraz zadanie dotyczące dofinansowania dla 

OSP w związku z dotacją, którą uzyskali z Województwa Mazowieckiego na zwiększenie asortymentu 

sprzętowego. Radny nie zgadza się na zdejmowanie zadań majątkowych z tego projektu budżetu. Ten projekt 

budżetu który przedstawił UMM w brzmieniu przygotowanym przez burmistrza zakłada ostrą selekcję zadań 

majątkowych. Zakłada również zdejmowanie środków remontowanej Willi Waleria na ponad 400 000,00zł, pod 

pretekstem zmiany paragrafu budżetowego. Radny podkreślił, że zadania w budżecie są połączone. Radny 

uważa, że te dwa zadania powinny zostać w budżecie. Radny proponuje, żeby te pieniądze na chwilę obecna 

zdjąć z budżetu z administracji publicznej z urzędu gminy, bo jest to zmiana odwracalna. Można przy następnej 

zmianie budżetowej, która będzie pełniejsza, sytuację odwrócić. Nie jest to zmiana, która będzie powodowała 

poważniejsze konsekwencje. Radny proponuje, żeby te dwa zadania pozostawić i sfinansować z działu 

administracji publicznej UMM. Są to zmiany, które nie spowodują zmian w WPF i można je głosować 

samodzielnie. 

Radna Jolanta Nowakowska zwróciła uwagę na sytuację, że wnioskodawca czyli p. burmistrz, przychodzi 

Komisji Budżetu o przyznanie środków po fakcie przyznania dotacji. Do tej pory nie wiadomo, czy będzie zgoda 

konserwatora. Jeżeli wynikną jakieś problemy to projekt zostanie wstrzymany. Nie zostało to omówione na 

Komisji Ładu i Ochrony Środowiska.  

Radna Janina Moława uważa, że trzeba znaleźć rozwiązanie takie, żeby nie stracić dofinansowania. 



Radny Piotr Napłoszek sformułował wniosek formalny. Żeby dokonać zmiany polegającej na tym, żeby treść 

uchwały budżetowej przyjęła następujący kształt: 

Uchwała w sprawie zmian budżetu na rok 2021-  

Na podstawie art. 18, ust.2, pkt 4 ustawy z dnia 8 marca  1990 r. o samorządzie gminnym, 

(Dz.U. z 2020r. poz. 713) oraz art. 211, 212, 214, 233 pkt.3 oraz art. 258 ust. 1. pkt1i pkt 4, litera b i c ustawy z 

dnia 28 sierpnia ustawy o finansach publicznych (Dz.U. z 2021 r. poz. 305)  

Rada Miasta Milanówka uchwała co następuje:  

§1. W uchwale budżetowej RMM na rok 2021 Nr 306//39/20 z dnia 30 grudnia 2020 r. wprowadza się 

następujące zmiany: 

1.  W zadaniach majątkowych z 2021 r. określonych w tabeli nr3 dokonuje się następujących zmian:  w dziale 

926 w rozdziale 92601, wprowadza się plan wydatków majątkowych na realizację zadania pod nazwą 

„Utworzenie zaplecza szatniowo-sanitarnego dla historycznych niekrytych kortów tenisowych w Milanówku w 

kwocie 158 240,00zó. 

2.  W wydatkach budżetu w 2021 roku, określonych w tabeli nr 2, dokonuje się poniższych zmian: w dziale 750 

Administracja publiczna, rozdziale 75 023 Urzędy gmin, zmniejsza się plan wydatków bieżących w grupie 

wydatków przeznaczonych na realizację zadań statutowych w UMM o kwotę 128 240,00zł oraz w grupie 

wynagrodzenia i składki od nich naliczone od kwoty 50 000,00zł. W dziale 754 Bezpieczeństwo publiczne i 

ochrona przeciwpożarowa w rozdziale 75412 Ochotnicze straże pożarne, zwiększa się plan wydatków z 

przeznaczeniem na funkcjonowaniem OSP o kwotę 20 000,00zł. 

§2. Wykonanie uchwały powierza się BMM. 

§3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu. 

Radny Piotr Napłoszek odczytał uzasadnienie do uchwały. Radny podkreślił, że te kwoty się bilansują i plan 

wydatków zmniejsza  się o kwotę zero złoty.   

Radnemu Kamilowi Bialikowi nie podoba się, że zostanie obniżony  budżet dotyczący pensji pracowników. 

Radny prosi o przerwę w trakcie której, skonsultowany zostanie projekt uchwały z p. skarbnik. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że projekt uchwały 

dotyczący zmian budżetu na rok 2021 nie był opiniowany przez komisję, został zdjęty z porządku obrad. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, że po porozumieniu z panią skarbnik ustalono, że radni nie są w stanie 

zdjąć zadania o którym mówił radny Kamil Bialik . Jest to zadanie wieloletnie,  znajduje się w WPF i oznacza 

również zmiany WPF, których nie można przeprowadzić. Radny Kamil Bialik miał inny pomysł. Dotyczył zdjęcia  

środków przeznaczonych na modernizację ulicy Leśny Ślad. Radny będzie musiał sformułować to jako swój 

wniosek. Radny podkreślił, że nie ma skąd wziąć pieniędzy na te zadania. Jest to tzw. pożyczka budżetowa. Te 

środki zostaną zdjęte z UMM, ale po następnej zmianie można je wprowadzić. Będzie można je pokryć 

następnymi przesunięciami. 

Radny Kamil Bialik podkreślił, że jego propozycja nie wynika z tego, że nie chce żeby była robiona ulica. W ulicy 

Leśny Ślad brakuje odwodnienia. W tym miejscu jest ogromny problem z odwodnieniem. Po ulewnych 

deszczach zalegają tam ogromne kałuże. Dlatego propozycja radnego jest taka, żeby kwotę 178 000,00zł 

przekazać na tę inwestycję, która w tym roku realnie powstanie i przeznaczyć 22 000,00zł na projekt tego 

odwodnienia, który jest planowany. Wniosek brzmi w sposób następujący, aby pozostawić pieniądze w 

administracji publicznej w działach dotyczących administracji publicznej a kwotę która ma być przeznaczona na 

utworzenie zaplecza socjalnego na kortach pobrać z modernizacji ul. Leśny Ślad. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Napłoszka 

zmieniający uchwałę zgodnie z propozycją radnego.  

Rada Miasta w głosowaniu: 7- przeciw, 6-za, 2- nieobecni, negatywnie zaopiniował wniosek Piotra Napłoszka. 

Radny Kamil Bialik wnioskuje, aby przenieść częściowo kwotę z zadania związanego z modernizacją ul. Leśny 

Ślad na zadanie związane z wybudowaniem zaplecza socjalnego przy kortach. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Kamila Bialika. 

Rada Miasta w głosowaniu: 5-za, 7- przeciw, 1- wstrzymujący, negatywnie zaopiniowała wniosek jw. 



Radny Kamil Bialik poprosił o zwołanie Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Radna Jolanta Nowakowska przypomniała, że komisja obradowała w dniu wczorajszym. Nie było pracowników 

merytorycznych, nie było burmistrza. W interesie burmistrza i pracowników jest to, żeby przychodzili na obrady 

i przedstawiali projektu uchwał. To nie miało miejsca. Każdy zapoznał się z projektem zmian do budżetu i na 

komisji zostało to zdjęte. Radna zastanawia się w jaki sposób ma opiniować, czy w wersji Piotra Napłoszka czy 

Kamila Bialika. 

Radna Piotr Napłoszek zaproponował, żeby kolejny raz przegłosować jego wniosek. radny ponownie składa 

wniosek o zmiany. 

Radna Janina Moława podkreśliła, że wniosek żeby zwołać Komisję Budżetu w tej chwili kiedy uchwała została 

zdjęta jest nieprawidłowy.  

Radny Kamil Bialik wycofał wniosek. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski zapytał, czy radny Piotr Napłoszek podtrzymuje swój wniosek 

formalny. 

Radny Piotr Napłoszek podtrzymał swój wniosek o ponowne przegłosowanie wniosku, który radny odczytał. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek Piotra Napłoszka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 5-za, 4- wstrzymującymi,3- przeciw, 2- nieobecni, pozytywnie zaopiniowała 

wniosek jw. Radny Piotr Napłoszek złożył wniosek dotyczący zwołania Komisji Budżetu i zaopiniowania 

wniosku.  

Radna Jolanta Nowakowska zwołała Komisję Budżetu i Inwestycji w związku z tym, że ponownie  

przegłosowano z wniosku radnego Napłoszka nowej propozycji w sprawie zmian budżetu  miasta na 2021 r. 

Chodzi o dwa projekty dotyczące stworzenie zaplecza szatniowo – sanitarnego dla historycznych kortów w 

Milanówku w kwocie 150 240,00 zł oraz zadanie dotyczące zwiększenia planu wydatków w kwocie 20 000,00zł 

na funkcjonowanie dla OSP.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji poddała pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały w przedstawionym kształcie, z wniosku Piotra Napłoszka. 

Komisja Budżetu w głosowaniu: 1-za, 1- przeciw, 2- wstrzymujące, 1 – nieobecna  

( radna Ewa Galińska) komisja nie podjęła opinii. 

Radna Jolanta Nowakowska zamknęła obrady Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji poinformowała, że komisja nie podjęła opinii w zakresie 

przedstawionego projektu uchwały z wniosku radnego Piotra Napłoszka. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący zmian w 

budżecie miasta Milanówka na 2021 rok ze zmianami. 

Rada Miasta w głosowaniu: 5-za, 4 - przeciw, 4- wstrzymujące, podjęła Uchwałę Nr 404/XLVII/21 w sprawie 

budżetu miasta Milanówka na 2021 rok ze zmianami. 
 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym  

2021/2022. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poprosił o przybliżenie projektu uchwały. 

Przewodniczaca Komisji Budżetu i Inwestycji poinformowała, że na obradach komisji nie było pracowników, 

burmistrza, nikt nie przedstawiał projektu uchwały. Komisja jednogłośnuie zaopiniowała projekt uchwały 

negatywnie. 

Przewodniczaca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz poinformowała, że poidczas obrad komisji hybrydowo 

połaczyła się z p. Bożeną Ciesielką. Pani Ciesielka przedstawiła dokładnie tą uchwałę. Uchwała dotyczyła opłaty 

i zwrotu dla rodziców, dzieci niepełnosprawnych. Robi się to rokrocznie. Trzeba ustalić jaką kwotę będziemy 

zwracali tym ludziom. Opinia komisji była pozytywna. 

Uchwała w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym 2021/2022 

w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Milanówek  w  roku  szkolnym  2021/2022. 

 Na  podstawie  art.  18  ust.  2  pkt  15  ustawy  z  dnia  8  marca  1990  r.  o  samorządzie  gminnym  (t.j.  Dz.  U. 



z  2020  r.  poz.  713  ze  zm.)  w  związku  z  art.  32  ust.  6  w  zw.  z  art.  39a  ust.  1  i  3  ustawy  z  dnia  14  

grudnia  2016  r. –  Prawo  oświatowe  (  t.j.  Dz.  U.  z  2021  r.  poz.  1082  ze  zm.)  Rada  Miasta  Milanówka  

uchwala,  co  następuje: §  1.  Średnią  cenę  jednostki  paliwa  w  Gminie  Milanówek,  w  roku  szkolnym  

2021/2022  ustala  się w wysokości: 1)  benzyna  bezołowiowa  PB  95  -  5,33  zł/l 2)  olej  napędowy  ON  -  5,31  

zł/l 3)  autogaz  LPG  –  2,48  zł/l §  2.  Wykonanie  uchwały  powierza  się  Burmistrzowi  Miasta  Milanówka. §  

3.  Uchwała  wchodzi  życie  po  upływie  14  dni  od  dnia  ogłoszenia  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa 

Mazowieckiego. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym  

2021/2022. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1- wstrzymujący, pojęła Uchwałę Nr 405/XLVII/21 sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Milanówek w roku szkolnym 2021/2022.  

 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 63/3 w obrębie 07-06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku. 

Przewodniczaca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że opinia 

komisji była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 63/3 w obrębie 07-

06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za,  podjęła Uchwałę Nr 406/XLVII/21 w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 63/3 w obrębie 07-06, 

położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku. 

 

e) uzgodnienia realizacji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomnika Przyrody. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że opinia 

komisji była negatywna.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uzgodnienia 

realizacji celu publicznego w obrębie strefy ochrony pomnika Przyrody. 

Rada Miasta w głosowaniu:  4-za, 7- przeciw, 1 wstrzymujący, 2- nieobecni, negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 
 

f) zmiany wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy Milanówek. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony środowiska Jaromir Chojecki poinformował, że opinia 

komisji była negatywna.  

Przewodniczaca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany negatywnie. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych położonych na terenie Gminy Milanówek. 

Rada Miasta w głosowaniu:   6-za, 6- przeciw, 1- wstrzymujący, uchwała nie została podjęta. 
 

 

 

g) stanowisko w sprawie programu naprawczego ZGKiM. 



Radny Krzysztof Wiśniewski złożył wniosek formalny o zwołanie posiedzenia Komisji Rewizyjnej w trakcie 

trwania sesji w celu zaopiniowania dwóch stanowisk. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie wniosek radnego Krzysztofa Wiśniewskiego 

o zwołanie posiedzenia Komisji Rewizyjnej w trakcie trwania sesji w celu zaopiniowania dwóch stanowisk. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Krzysztof Wiśniewski otworzył obrady komisji w trakcie trwania sesji 

w celu zaopiniowania dwóch stanowisk. 

Jedno stanowisko dotyczy wezwania BMM do podjęcia natychmiastowych działań zmierzających do naprawy 

samorządowego zakładu budżetowego w Milanówku. Drugie stanowisko dotyczy kwestii uniemożliwienia 

Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka przeprowadzenia kontroli dotyczącej terminowości wydawania 

decyzji o warunkach zabudowy i w związku z tym przeprowadzenie kontroli w tej sprawie przez NIK. 

Radna Janina Moława odczytała treść obydwu stanowisk. 

STANOWISKO Nr 5/VIII/21 Rady Miasta Milanówka z dnia 27 lipca 2021 r.  

Na podstawie § 2 ust.1 Regulaminu Rady Miasta Milanówka stanowiącego załącznik nr 3  do Statutu Miasta 

Milanówka, przyjętego uchwałą Nr 476/XLVIII/18 z dnia 11 października 2018 r.  ze zm. w sprawie Statutu Miasta 

Milanówka, Rada Miasta Milanówka zajmuje następujące stanowisko:  

1. Wzywa się Burmistrza Miasta Milanówka do natychmiastowego podjęcia działań zmierzających  do naprawy 

sytuacji finansowej samorządowego zakładu budżetowego w Milanówku. 

 2. Stanowisko Rady Miasta kieruje się do Regionalnej Izby Obrachunkowej i Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych wobec naruszenia dyscypliny finansów publicznych - celem wykonania nadzoru nad działalnością 

ZGKiM za okres od 1 stycznia 2020 r. do 30 czerwca 2021 r. w zakresie prawidłowości gospodarowania mieniem 

publicznym oraz podjęcia stosownych postępowań.  

3. Stanowisko Rady Miasta kieruje się do Wojewody Mazowieckiego, celem zbadania na podstawie  art. 96 ust.2 

ustawy o samorządzie gminnym przypadków naruszenia prawa, także poprzez zaniechanie czynności nadzoru 

nad działalnością ZGKiM, do którego jest zobowiązany Burmistrz Miasta Milanówka i ewentualne podjęcie 

postępowania nadzorczego.  

Rada Miasta Milanówka stwierdza, że w samorządowym zakładzie budżetowym doszło do zdarzeń skutkujących 

wypełnieniem norm zawartych w ustawie z dnia 17 grudnia 2004 r. o odpowiedzialności za naruszenie 

dyscypliny finansów publicznych, w szczególności art. 9, art. 11, art. 14 oraz art. 15  ww. ustawy - popełnienia 

deliktów dyscyplinarnych oraz braku skutecznego nadzoru i zarządzania mieniem gminnym, zawierania 

nieważnych umów dzierżawy na skutek przekroczenia uprawnień.  

Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej prowadzi gospodarkę komunalną niezgodnie z planem 

finansowym, czego dowodem jest wzrost zadłużenia jednostki do kwoty ponad 3,0 mln zł. (Sprawozdanie Rb30 

S ZGKiM za II półrocze 2021) Potwierdzeniem złej sytuacji finansowej w ZGKiM jest sprawozdanie finansowe z 

działania jednostki, wskazujące na duży, w stosunku do poprzednich okresów sprawozdawczych, wzrost 

zadłużenia, grożący utratą płynności finansowej, o ile to już nie nastąpiło, a także powstaniem stanu 

niewypłacalności.  

Należy zaznaczyć, że Zakład nie zwrócił części niewykorzystanych dotacji przyznanych z budżetu gminy 

Milanówek, tj. w roku 2019 w wysokości 211 571, 89 zł dotacji przedmiotowej oraz w 2020 roku 

niewykorzystanej dotacji przedmiotowej w kwocie 199 209,42 zł. I niewykorzystanej dotacji celowej w 

wysokości 272 401,58 zł. Wraz z odsetkami naliczanymi jak dla zaległości podatkowych, począwszy od dnia 

01.02.2021 R. na podstawie zawartej w dniu 14.01.2020 roku umowy dotacyjnej  nr W/272/18/TOM/19/20 na 

kwotę 638 000,00 zł. Środki te zostały przydzielone przez Radę Miasta Milanówka na zakup potrzebnego sprzętu 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w roku 2020. Łączna kwota poniesionych przez Zakład 

wydatków, zgodnych z przedmiotem umowy dotacyjnej, wyniosła 337 360, 59 zł. Pozostała kwota w wysokości 

300 639, 41 zł. nie została wykorzystana  i zgodnie z § 3 ust. 2 umowy o udzielenie dotacji, powinna zostać 

zwrócona. Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej zwrócił Gminie Milanówek tylko kwotę w wysokości 



28 237,83 zł.  Do zwrotu pozostaje wciąż kwota 272 401,58 zł wraz z odsetkami naliczanymi jak dla zaległości 

podatkowych od dnia 01.02.2021 r.  

Łączne zadłużenie samorządowego zakładu budżetowego wobec Gminy Milanówek z tytułu niezwróconych 

dotacji wynosi 683 183,89 zł., a także 20 199,00zł z tytułu podatku od nieruchomości oraz 113 936,00 z tytułu 

opłat za odpady komunalne. 

Zadłużenie samorządowego zakładu budżetowego wobec Gminy Milanówek na dzień 31.03.2021 roku 

wyniosło:  z tytułu niewykorzystanych i niezwróconych dotacji za rok 2019 i za rok 2020 - 683 183,89 zł.,   z 

tytułu podatku od nieruchomości - 20 199,00 zł,   z tytułu opłat za odpady komunalne - 113 936,00 zł.   

Zobowiązania samorządowego zakładu budżetowego wobec administracji skarbowej na dzień  31 marca 2021 

roku wyniosły 101 102,00 zł., w tym kwota 93 355, 00 zł. z tytułu PIT do Urzędu Skarbowego i kwota 7 747, 00 

zł. tytułu wpłaty do PEFRON. 

Zadłużenie wobec przedsiębiorstw niefinansowych na dzień 31.03.2021 roku wyniosło 122 844, 04 zł - z tytułu 

niezapłaconych faktur za wykonanie usług.  

Zadłużenie wobec gospodarstw domowych wyniosło na koniec pierwszego kwartału 2021 r. - 5 000, 00 zł. z 

tytułu niezwróconych kaucji. 

 Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej posiada również wymagalne zobowiązania  w stosunku do 

Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, które na koniec roku 2020 wyniosły ponad  340 000,00 zł., co może 

skutkować daleko idącymi konsekwencjami: 1. Nieopłacenie składek ZUS w terminie wiąże się z ustaniem 

ubezpieczenia chorobowego pracowników ZGKiM.  Ubezpieczenie to ustaje od pierwszego dnia miesiąca, za 

który nie opłacono składki na ubezpieczenie chorobowe. 2. ZUS ma prawo nałożyć dodatkową opłatę w 

wysokości maksymalnie 100%  nieopłaconych składek. Oznacza to, że w przypadku nieterminowych wpłat może 

dojść nawet do podwojenia wartości składki, zatem zadłużenie ZGKiM może ulec podwojeniu. W takim 

przypadku ZGKiM będzie zobowiązany do zapłaty:  - zaległych składek,  - odsetek za zwłokę,  - wszelkich kosztów 

egzekucyjnych,  - kosztów upomnienia,  - dodatkowych opłat. Ten stan rzeczy może też skutkować 

odpowiedzialnością karną z art. 218 k.k. Art. 218 kodeksu karnego mówi: § 1a. Kto, wykonując czynności w 

sprawach z zakresu prawa pracy i ubezpieczeń społecznych, złośliwie lub uporczywie narusza prawa pracownika, 

wynikające ze stosunku pracy lub ubezpieczenia społecznego, podlega grzywnie, karze ograniczenia wolności 

albo pozbawienia wolności do lat 2. 

 Samorządowy Zakład Budżetowy posiada też przeterminowane zobowiązania w stosunku  do Milanowskiego 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji sp. z o. o., którego właścicielem jest gmina Milanówek. Na dzień 31 

grudnia 2020 roku wyniosły one 192 311,99 zł., w tym zadłużenie wymagalne 31 203,15 zł. Stosunki 

właścicielskie umożliwiły odroczenie spłaty w czasie  ww. zadłużenia.    

Nadto Rada Miasta stwierdza, że doszło dodatkowo do popełnienia kolejnego deliktu dyscyplinarnego w 

rozumieniu przepisów ustaw dot. finansów publicznych, polegającego na zawarciu umów dzierżawy na 

targowisku miejskim z przekroczeniem ustawowego upoważnienia. W ten sposób, iż zawarto kolejne umowy z 

tymi samymi podmiotami na okres przekraczający 3 lata, co jest niezgodne z art. 37 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. Na podstawie rzeczonych umów gmina zobowiązała się  do wydania nieruchomości 

gminnych na rzecz dzierżawców. Umowy te, jako zawarte z naruszeniem prawa, są nieważne.  

Brak reakcji ze strony Burmistrza Miasta na nieprawidłowości w funkcjonowaniu ZGKiM, doprowadza do 

dalszego wzrostu zadłużenia zakładu i w efekcie do utraty płynności finansowej jednostki. W tym stanie 

faktycznym Rada Miasta Milanówka domaga się niezwłocznego pociągnięcia  do odpowiedzialności osób 

winnych działań niezgodnych z prawem i możliwie szybkiego podjęcia działań zmierzających do naprawy sytuacji 

finansowej samorządowego zakładu budżetowego w Milanówku.  

Żądanie to jest tym bardziej zasadne, gdyż Zakład uniemożliwia dokonania kontroli jej gospodarki  i finansów 

przez Komisję Rewizyjną Rady Miasta Milanówka, powołując się bezpodstawnie  na zagrożenie epidemiczne. 

Niemożliwa jest również weryfikacja zawartych umów (brak ich w rejestrze umów na stronie BIP zakładu oraz z 

powodu nieudzielania odpowiedzi przez Dyrektor ZGKIM na zapytania radnych)  – są to zaniechania sprzeczne 

z obowiązującym prawem.  



Na skutek wcześniej podjętych uchwał przez Radę Miasta Milanówka i skierowania ich do Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych, w dniu 8 lipca 2021 roku Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych ukarał Dyrektor 

ZGKiM naganą za niezwrócenie niewykorzystanej w roku 2019 dotacji przedmiotowej. Rada Miasta Milanówka, 

żąda od Burmistrza Miasta Milanówek podjęcia natychmiastowych działań zmierzających do naprawy sytuacji 

finansowej samorządowego zakładu budżetowego w Milanówku, ponieważ brak działania lub nienależytego 

nadzoru ze strony Burmistrza Miasta Milanówka, jest ewidentnym działaniem na szkodę zakładu budżetowego, 

a tym samym na szkodę Miasta Milanówek i jego mieszkańców. 
 

h) stanowisko w sprawie uniemożliwienia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli i zawiadomienia NIK.  

STANOWISKO Nr 6/VIII/21 Rady Miasta Milanówka z dnia 27 lipca 2021 r.  

Na podstawie § 2 ust.1 Regulaminu Rady Miasta Milanówka stanowiącego załącznik nr 3 do Statutu Miasta 

Milanówka, przyjętego uchwałą Nr 476/XLVIII/18 z dnia 11 października 2018 r. ze zm.  w sprawie Statutu Miasta 

Milanówka, Rada Miasta Milanówka wyraża stanowisko: W sprawie uniemożliwienia Komisji Rewizyjnej Rady 

Miasta Milanówka przeprowadzenia kontroli „terminowości wydawania decyzji o warunkach zabudowy”.  

Rada Miasta Milanówka wyraża dezaprobatę dla działań Burmistrza Miasta Milanówka w zakresie 

uniemożliwienia przeprowadzenia kontroli zgodnie z planem oraz stwierdza konieczność przeprowadzenia 

rzeczonej kontroli przez Najwyższą Izbę Kontroli. Uzasadnienie Zgodnie z uchwałą nr 343/XLII/21 Rady Miasta 

Milanówka z dnia 29 marca 2021r. została zaplanowana kontrola pt. „Kontroli terminowości wydawania decyzji 

o warunkach zabudowy”. Plan ten był odpowiedzią na liczne skargi mieszkańców dotyczące rażącej 

przewlekłości w wydawaniu decyzji o warunkach zabudowy dla mieszkańców. 

W dniu 12 kwietnia 2021r. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka powiadomił Burmistrza 

Miasta Milanówka Pana Piotra Remiszewskiego oraz kierownika Referatu Planowania Przestrzennego i Estetyki 

Miasta o zamiarze rozpoczęcia planowej kontroli wspomnianego wyżej referatu. Zawiadomienie zostało 

przekazane stosownie do treści paragrafu 4 punkt 4 Regulaminu Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka, 

stanowiącego załącznik numer 4 do Statutu Miasta Milanówka.  

W jego treści Burmistrz Miasta oraz Kierownik Referatu zostali poinformowani o planowanym rozpoczęciu 

kontroli w dniu 20 kwietnia 2021r., Kontrola miała zostać przeprowadzona przez zespół kontrolny Komisji 

Rewizyjnej, zgodnie z planem kontroli.  Niestety zespół kontrolny nie został wpuszczony do siedziby Referatu 

Planowania Przestrzennego i Estetyki Miasta Urzędu Miasta Milanówka.  

W związku z odmową udostępniania materiałów stanowiących przedmiot kontroli w sprawie wydawania decyzji 

o warunkach zabudowy, zostało skierowane żądnie udostępnienia komisji następujących dokumentów: rejestru 

decyzji o warunkach zabudowy za rok 2020 i 2021 ; decyzji o warunkach zabudowy wydanych w roku 2020 oraz 

wydanych w 2021, a dotyczących wniosków z 2020 r. ; decyzji o odmowie wydania decyzji o warunków 

zabudowy z 2020 oraz wydanych w 2021, a dotyczących wniosków z 2020 r.; innych orzeczeń kończących 

postępowania w sprawie warunków zabudowy przed organem pierwszej instancji, wydanych w roku 2020 oraz 

wydanych w 2021, a dotyczących wniosków z 2020 r.; zestawianie wniosków o wydanie warunków zabudowy, 

które wpłynęły do referatu w 2020 r. wraz ze znakiem akt sprawy i terminem wpływu do UMM; kopii wezwań 

o uzupełnienie braków formalnych wraz ze znakiem akt sprawy. Wyznaczono również tygodniowy termin na 

dostarczenie rzeczonych dokumentów. Wniosek ten również nie został przez Urząd Miasta Milanówka 

zrealizowany.    

Uniemożliwienie przeprowadzania kontroli przez ustawowy organ wewnętrzny rady gminy stanowi naruszenie 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym, a także statutu Miasta Milanówka. Niestety ustawodawca nie 

wyposażył organu kontrolnego w dodatkowe środki ochrony prawnej zapewniające możliwość 

wyegzekwowania tego uprawnienia od organu wykonawczego. 

W tym stanie faktycznym Rada Miasta Milanówka zwraca się do Najwyższej Izby Kontroli o przeprowadzenie 

rzeczonej kontroli. Zgodnie z ustawą o Najwyżej Izbie Kontroli kontrola działalności samorządu terytorialnego 

przeprowadzana jest pod względem legalności, gospodarności i rzetelności. A Izba wyposażona jest w środki 

prawne, które umożliwiają prowadzenie postępowania kontrolnego nawet wbrew woli pracowników organu 



wykonawczego gminy. Biorąc pod uwagę, iż  kryterium rzetelności obejmuje badanie wypełniania obowiązków 

z należytą starannością, sumiennie i we właściwym czasie, a także  wypełniania zobowiązań zgodnie z ich treścią 

w tym przestrzegania wewnętrznych reguł funkcjonowania. To przedmiotowy zakres kontroli rady gminy mieści 

się w zakresie w jakim kontrolę może również przeprowadzić Najwyższa Izba Kontroli.  W tym stanie faktycznym 

Rada Miasta Milanówka wyraża dezaprobatę dla działań Burmistrza Miasta Milanówka w zakresie 

uniemożliwienia przeprowadzenia kontroli oraz zwraca się do Najwyższej Izby Kontroli o przeprowadzenie 

rzeczonej kontroli.  Stanowisko należy przekazać do Burmistrza Miasta Milanówka oraz Najwyższej Izby Kontroli 

wraz z załącznikami: - uchwałą nr 343/XLII/21 Rady Miasta Milanówka z dnia 29 marca 2021r.; - 

zawiadomieniem o zamiarze przeprowadzenia kontroli; - wnioskiem Przewodniczącego komisji rewizyjnej z dnia 

10 maja 2021; - protokołem z kontroli;  - wnioskiem o udostępnienia komisji następujących dokumentów z dnia 

22 kwietnia 2021 r.; - opinią prawną Urzędu Miasta Milanówka w rzeczonej sprawie.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji o opinię w sprawie  tych stanowisk.        

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie pierwsze stanowisko dotyczące wezwania BMM do 

natychmiastowego podjęcia działań zmierzających do naprawy samorządowego zakładu budżetowego w 

Milanówku. 

Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- nieobecny, pozytywnie zaopiniowała stanowisko jw. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poddał pod głosowanie drugie stanowisko dotyczące powiadomienia NIK o 

tym, że Komisji Rewizyjnej uniemożliwiono przeprowadzenie planowej kontroli w ref. Planowania 

Przestrzennego i Estetyki Miasta. 

Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- nieobecny (Krzysztof Ołpiński)  pozytywnie zaopiniowała stanowisko jw.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zamknął obrady komisji dotyczącej zaopiniowania stanowisk. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski przywrócił obrady XLVII Sesji rady Miasta. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poinformował, że na obradach Komisji Rewizyjnej przytoczono dwa 

stanowiska RMM, które wpłynęły do Rady. 

Pierwsze stanowisko dotyczy naprawy zakładu ZGKiM. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Krzysztof Wiśniewski poinformował, że opinia w tej sprawie była 

pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie 

naprawy ZGKiM. 

Rada Miasta w głosowaniu:  8-za, 2- przeciw, 2- wstrzymujące, pozytywnie zaopiniowała stanowisko jw.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie 

uniemożliwienia Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka przeprowadzenia kontroli „terminowości 

wydawania decyzji o warunkach zabudowy”. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2- przeciw, 2- wstrzymujące, pozytywnie zaopiniowała stanowisko jw. 
 

i) skierowania wniosku Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem Rady Miasta Milanówka do Wojewody 

Mazowieckiego, w celu objęcia nadzorem działalności Burmistrza Miasta Milanówka, w zakresie 

uniemożliwiania Komisji Rewizyjnej wykonywania jej statutowych obowiązków. 

Radny Krzysztof Wiśniewski poinformował, że Komisja Rewizyjna dyskutowała na ten temat i wydała 

pozytywna opinię dotyczącą tej uchwały.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skierowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem Rady Miasta Milanówka do Wojewody Mazowieckiego, w celu 

objęcia nadzorem działalności Burmistrza Miasta Milanówka, w zakresie uniemożliwiania Komisji Rewizyjnej 

wykonywania jej statutowych obowiązków. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 4- wstrzymujące, podjęła Uchwałę Nr  407/XLVII/21  w sprawie skierowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej za pośrednictwem Rady Miasta Milanówka do Wojewody Mazowieckiego, w celu 

objęcia nadzorem działalności Burmistrza Miasta Milanówka, w zakresie uniemożliwiania Komisji Rewizyjnej 

wykonywania jej statutowych obowiązków. 
 



j) zawiadomienia Rzecznika Dyscypliny przy Regionalnej Komisji Orzekajcej w Warszawie.  

Przewodniczaca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska poinformowała, że projekt uchwały został 

zaopiniowany pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zawiadomienia 

Rzecznika Dyscypliny przy Regionalnej Komisji Orzekajcej w Warszawie.  

Rada Miasta w głosowaniu:  8-za, 1- przeciw, 3- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 408/XLVII/21 w sprawie 

zawiadomienia Rzecznika Dyscypliny przy Regionalnej Komisji Orzekajcej w Warszawie. 
 

k) zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości popełnienia przestępstwa 

przez funkcjonariuszy publicznych. 

Radna Janina Moława złożyła wniosek, żeby Rada zrobiła przerwę w obradach po to, żeby Komisja Rewizyjna 

mogła zaopiniować wniosek. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski przychylił się do wniosku jw. 

Przewodniczący Krzysztof Wiśniewski  otworzył obrady Komisji Rewizyjnej w celu zaopiniowania projektu 

uchwały dotyczącej  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o 

możliwości popełnienia przestępstwa przez funkcjonariuszy publicznych. 

Komisja Rewizyjna w głosowaniu: 2-za, 1- nieobecny ( Krzysztof Ołpiński) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały jw.  

Przewodniczący Krzysztof Wiśniewski zamknął obrady Komisji Rewizyjnej.  

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Krzysztof Wiśniewski poinformował, że opinia komisji  dotycząca 

projektu uchwały w sprawie  zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości 

popełnienia przestępstwa przez funkcjonariuszy publicznych, była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zawiadomienia 

Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości  

popełnienia przestępstwa przez funkcjonariuszy publicznych.  

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 2- wstrzymujące , 2- przeciw, podjęła Uchwałę Nr 409/XLVII/21 w 

sprawie zawiadomienia Prokuratury Rejonowej w Grodzisku Mazowieckim o możliwości popełnienia 

przestępstwa przez funkcjonariuszy publicznych. 
 

Ad.4. 

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poinformował, że pierwsza skarga dotyczy rozpatrzenia skargi na 

Komendanta Straży Miejskiej w Milanówku w zakresie niepodjęcia interwencji służb na zgłoszenie mieszkańca 

Milanówka. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przybliżył treść skargi. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, że Komisja skarg Wniosków i Petycji uznała skargę za bezzasadną. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie skargi na 

Komendanta Straży Miejskiej w Milanówku w zakresie niepodjęcia interwencji służb na zgłoszenie mieszkańca 

Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu:  9-za, 1- przeciw, 2- wstrzymujące, podjęła Uchwałę Nr 410/XLVII/21 w sprawie 

uznania skargi na Komendanta Straży Miejskiej w Milanówku w zakresie niepodjęcia interwencji służb na 

zgłoszenie mieszkańca Milanówka, za bezzasadną. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przybliżył treść skargi. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, uchwała dotyczący skargi na działanie BMM przy planowaniu inwestycji 

przy przeprowadzeniu postępowań o udzielenie zamówień publicznych w zakresie przebudowy Targowiska 

Miejskiego w Milanówku. 

Radny Piotr Napłoszek poinformował, że Komisja skarg Wniosków i Petycji uznała skargę jako  zasadną. 



Natomiast radny w trakcie tworzenia projektu uchwały zaproponował jeszcze jedną zmianę przy tym projekcie. 

W części w jakim skarga dotyczy prowadzenia postępowanie o zamówienia publiczne, żeby tą skargę przekazać 

do Prezesa Urzędu  Zamówień Publicznych, natomiast w części w jakiej dotyczy niezrealizowania Uchwały 340 i 

kontynuowania przebudowy targowiska pomimo tej uchwały, skargę uznać za zasadną. 

Radny poprosił, aby w tym celu zwołać Komisję Skarg, Wniosków i Petycji i zaopiniowanie tej uchwały w tym 

kształcie.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek otworzył obrady komisji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek poddał pod głosowanie 

zaopiniowanie projekt uchwały w tym kształcie jakim została przesłana  z przedstawioną zmianą. 

Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- nieobecny ( Krzysztof Ołpiński), pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek zamknął obrady komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

skargi na działanie BMM przy planowaniu inwestycji przy przeprowadzeniu postępowań o udzielenie zamówień 

publicznych w zakresie przebudowy Targowiska Miejskiego w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 4- wstrzymujące, podjęła Uchwałę Nr 411/XLVII/21 w sprawie skargi na 

działanie BMM przy planowaniu inwestycji przy przeprowadzeniu postępowań o udzielenie zamówień 

publicznych w zakresie przebudowy Targowiska Miejskiego w Milanówku. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poinformował, że następny punkt dotyczy przekazania 

wniosku zgodnie z właściwością  w sprawie pozyskania funduszy na budowę nowej szkoły w Milanówku. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek  omówił treść wniosku. 

W ocenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wniosek ten dotyczy sfery działalności burmistrza, czyli pozyskania 

środków zewnętrznych. Opinia komisji była taka, aby ten wniosek przekazać do realizacji BMM i taki jest projekt 

uchwały w tym zakresie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały dotyczący 

przekazania wniosku zgodnie z właściwością  do  BMM w sprawie pozyskania funduszy na budowę nowej szkoły 

w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 9-za, 1- przeciw, 2- wstrzymujący,  podjęła Uchwałę Nr 412/XLVII/21 w sprawie 

przekazania wniosku zgodnie z właściwością  do  BMM w sprawie pozyskania funduszy na budowę nowej szkoły 

w Milanówku 
 

Ad. 5.    

Interpelacje i zapytania. 

Radny Krzysztof Wiśniewski odczytał treść interpelacji. Interpelacja dotyczyła wniosku o uruchomienie 

parkingu dla rodziców dowożących swoje dzieci do żłobka przy ul. Warszawskiej 18. Interpelacja zawierała 

również informację, że pomimo ograniczenia, samochody jeżdżą tam z dużą prędkością, co stanowi duże 

zagrożenie dla dzieci. 

Radna Janina Moława poruszyła temat uchylenia uchwały dotyczącej regulaminu Kąpieliska Miejskiego i ceny 

biletów, przez nadzór prawny Wojewody. Radna miała nadzieję, że w tym roku ZGKiM przedstawi projekt 

uchwały dotyczący stawek za bilety na basenie i przedstawi też projekt uchwały dotyczący regulaminu. 

Radna Hanna Młynarska zadała pytanie, co będzie z trawą na rowach. Radna wie, że ZGKiM nie ma pieniędzy a 

prace są zlecane przez ochronę środowiska.  

Radna Karolina Białecka uzyskała informacje, że ZGKiM nie będzie się już zajmować zielenią w mieście. 
 

Ad.6.    

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
 

Ad.7.    

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poinformował, że radni nie otrzymali takiego 



sprawozdania. 
 

Ad.8.    

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poinformował, że radni nie otrzymali takiego 

sprawozdania. 
 

Ad.9.    

Sprawy różne. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poinformował, że wpłynęła prośba od Sebastiana 

Litewnickiego. Pan Sebastian Litewnicki, zastępca Komisarza Spisowego w Milanówku, zwrócił się z prośbą o 

wystosowanie podczas najbliższej Sesji RMM apelu do mieszkańców miasta, o to by wzięli udział w Narodowym 

Spisie Powszechnym Ludności i Mieszkań, który jest prowadzony na terenie całego kraju od 1 kwietnia do 30 

września 2021 r.. 

Radna Janina Moława poruszyła temat dotyczący nieprawdziwych informacji o tym, że RMM nie przyznała 

pieniędzy na zieleń miejską. Radna podkreśliła, że Rada przydzieliła 138 000,00zł, które poleceniem wykonania 

w dniu 4 stycznia zostało przekazane do zakładu budżetowego. Tam pojawiły się 34 zadania w ramach ZGKiM 

wykonywał w okresie  od 4 stycznia do 30 kwietnia. Radna przypomniała, że Zakład w zeszłym roku potrzebował 

na pielęgnację zieleni 222 000,00zł. W dniu 7 maja na stronie, w projektach uchwały na sesję pojawił się zapis 

w projekcie uchwały dotyczący zmian w budżecie miasta na 2021 r., że ZGKiM  oczekuje w porozumieniu z Ref. 

ROŚ 130 000,00zł, a do końca roku jeszcze 370 000,00zł. Sumując wychodzi kwota bliska 600 000,00zł. Radna 

uważa, że powinien powstać harmonogram prac.  

Radna Hanna Młynarska podkreśliła, że wzrosły koszty wywózki śmieci, trawy. Są to podwojone koszty. Radna 

zapytała, kiedy ZGKiM czy ref ROŚ dostanie pieniądze. 

Radna Janina Moława przypomniała, że ZGKiM wnioskował o 138 000,00zł. Następne kwoty o które wnioskuje 

Zakład nie wiadomo z czego wynikają. Pieniądze były wydawane niezgodnie z planem. 

Radna Jolanta Nowakowska zgadza się z przedmówczynią. Rada czeka na rozliczenia, na przekazanie informacji 

o stanie wykonania budżetu. Inne referaty przysłały takie informacje w ciągu dwóch dni. Radna zwróciła uwagę, 

że nie można zlecać ZGKiM prac, które są ogólnie rozpisane. W poleceniu jest bardzo dużo zadań, które nie są 

precyzyjne określone. Powinien być plan z UMM, który precyzyjnie określa zadania, tak jak dla wykonawcy 

zewnętrznego. Nie można zlecać zadań nie określając prac, bo potem nie można tego wyegzekwować. Są 

niedopatrzenia, brak kontroli, nie ma protokołów odbioru. 

 

Ad.10.   

Zakończenie XLVII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski podziękował za udział w XLVII Sesji Rady Miasta 

Milanówka, zamykając jej obrady. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 
 

Protokółowała  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Milanówka 

           |-|                 |-| 

Małgorzata Obwojska        radny Witold Mossakowski 


